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a r m a n m e l i . i r

  نارضایتی سرمربی  
از برخی دختران وزنه بردار 

الهام حسینی ملی پوش وزنه برداری زنان 
ایران که بهترین جایگاه را در بین دختران ایرانی 
برای رسیدن به سهمیه المپیک دارد، تنها دو 
فرصت دیگر دارد تا بتواند خودش را به پاریس 
برساند. کوروش باقری در گفت وگو با ایسنا در 
پاسخ به این پرسش که الهام حسینی در یک 
ماه باقی مانده می تواند افزایش رکورد چشم 
گیر داشته باشد تا در قهرمانی آسیا وزنه های 
کید کرد: حسینی در کمرش تزریق  بالایی بزند؟ تا
انجام داد و باید ببینیم در این یک ماه باقی 
مانده مشکل کمرش حل می شود یا نه و به چه 
رکوردهایی می رسد. او در پاسخ به این پرسش که 
گر واقع بینانه نگاه کنیم، الهام حسینی شانسی  ا
برای گرفتن سهمیه المپیک دارد؟ تصریح کرد: 
کریمی و فاطمه  ما به الهام حسینی، ریحانه 
کشاورز فرصت دادیم اما بستگی به خودشان 
دارد که چقدر درک داشته باشند که المپیک چه 
رویدادی است و می خواهند به آن بروند یا نه. 
نهایتا دو مسابقه آخر )قهرمانی آسیا و جام جهانی 
تایلند( را فرصت دارند. برخی  از آنها شاید اهمیت 
المپیک را درک کرده اند اما برخی هم در خواب 
خرگوشی خودشان هستند. سرمربی زنان در 
مورد اینکه به نظر می رسد از عملکرد برخی 
گفت: قطعا از برخی  دختران راضی نیست، 

وزنه برداران راضی نیستم و انتظارم بیشتر بود. 

ویژه

رگ  وکه جذابیت بز ویتور ر
تمرین با حضور هواداران 
وز گذشته بارسلونا بود و  ر
آنها توانستند برای اولین بار 
ببر برزیلی را از نزدیک تماشا 

 . کنند

فع  ا مد نی  کنعا حسین 
پرسپولیس و تیم ملی، پس 
از پشت سر گذاشتن روزهای 
پر التهاب حالا دوباره همان 
روحیه سابق را به دست 

آورده است. 

به رسم هر سال مادریدی ها، 
یکی از جلسات تمرینی پس از 
تعطیلات زمستانی با حضور 
هوادران برگزار می شود. روز 
گذشته 5700 نفر در ورزشگاه 

حضور داشتند. 

ت
شــ
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        رسم   ببر روحیه

گفتوگو

علی لطیفی یکی از پیشکسوتان استقلال 
پیرامون این موضوع و وضعیت آبی ها در این 

فصل صحبت کرد که در ادامه می خوانید. 
  استقلال در بازی مقابل گل گهر مساوی 
کرد. در چند بازی گذشته به نظر می رسد این 
تیم در خط حمله با مشکل مواجه است. نظر 

شما چیست؟
برگردیم به اول فصل که استقلال کامل ترین 
تیم فوتبال ایران را در اختیار داشت یعنی 
فصل قبل که ساپینتو بود هم ۱۱ بازیکن اصلی 
و ذخیره ها همگی از بهترین ها بودند. شاید در 
بین ۱۱ بازیکن اصلی به لحاظ نتیجه نسبت به 
سایر مدعیان برتری محسوسی نداشت، اما در 
کل بازیکنان را در نظر می گرفتیم، بهترین بودند. 
در لیگ فرسایشی هم  تیمی قهرمان می شود که 
ذخیره های قوی داشته باشد. بگذریم از اینکه 
ساپینتو با کارهایی که کرد دو جام را از استقلال 
گرفت و جز او هر کسی بود دو جام برای این تیم 
می آورد، اما وقتی نکونام آمد، اسکلت اصلی را 
حفظ کرد با این توضیح که قایدی و محبی از 
این تیم جدا شدند. با اینکه در سایر خطوط 
تقویت هم شدند، اما در فاز هجومی بازیکنی با 
ویژگی های محبی و قایدی را نتوانستند، جذب 
کنند، لذا با شما کاملا موافقم که استقلال در این 

زمینه ضعف دارد. 
  شاید سقف قرارداد مانع شد تا استقلال 

نتواند آن دو مهره را حفظ کند. 
بله، هیچ جای دنیا ما سقف قرارداد نداریم. 
 ما می توانیم  سقف قرارداد مالی برای تیم ها 
لحاظ کنیم، اما سقف مالی برای بازیکن نه، 
 چون پول های زیرمیزی رد و بدل می شود. 
این موضوع همیشه به بن بست خورده. تا 
که  که سقف بگذاریم و عمده پولی  مادامی 
وارد باشگاه ها می شود برای بیت المال است 
و برخی مدیران ما هم کوچک ترین اهمیتی به 
بیت المال نمی دهند وضع همین است. برای 
مسئولان دولتی اهمیتی ندارد پول ها کجا هزینه 
شود و فقط می خواهند به اهداف شخصی خود 

برسند.  

لطیفی: 
 هیچ جای دنیا ما 

سقف قرارداد نداریم

حامد حدادی در ذوب آهن؟  
ایسنا: انتقال حامد حدادی به تیم بسکتبال 
ذوب آهن در حال جدی شدن است. در اوایل 
نیم فصل نخست لیگ برتر بسکتبال ایران، خبر 
حضور حامد حدادی کاپیتان سابق و اسطوره 
ذوب آهن  تیم  در  ایران  بسکتبال  تیم ملی 
که البته به دلیل برخی  اصفهان منتشر شد 
مسائل این انتقال رسمی نشد. با این حال اما 
، مشخص شد  پس از جدی تر شدن این خبر
که تنها دلیل رسمی نشدن این انتقال بحث 
مسائل ارزی و مبلغ قرارداد بوده که توافقات 
نهایی میان باشگاه ذوب آهن و حدادی صورت 
نگرفته بود. نهایتا این انتقال قطعی نشد تا اینکه 
شائبه هایی مبنی بر رسمی شدن این انتقال 
در اوایل نیم فصل دوم یا مرحله پلی آف لیگ 
ح شود. حال با آغاز نیم فصل دوم لیگ  مطر
برتر از امروز )شنبه - ۹ دی ۱۴۰۲( باید دید که 
 . این انتقال بزرگ نهایتا قطعی می شود یا خیر
مهران حاتمی سرمربی تیم بسکتبال ذوب آهن 
اصفهان نیز در این رابطه به ایسنا گفت: خیلی 
دوست دارم که این اتفاق بیفتد و منتظر هستم 
تا ببینم مسائل بین حدادی و باشگاه چگونه 
کنون این موضوع در حیطه  رقم می خورد. ا
وظایف من نیست، اما از این انتقال بسیار 
استقبال می کنم. حامد حدادی کاپیتان سابق 
تیم ملی بسکتبال ایرآنکه در جام جهانی ۲۰۲۳ از 
تیم ملی خداحافطی کرد، تا فصل گذشته برای 
تیم »سیچوان« در لیگ CBA بازی می کرد و در 
صورت قطعی شدن این انتقال، پس از سال ها به 

لیگ ایران بازخواهد گشت. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: پرونده جعل باشگاه استقلال بعد از رسیدگی در پلیس 
گاهی تهران بزرگ به دادسرای فرهنگ و رسانه ارسال شد.  آ
پرونده جعل باشگاه استقلال بعد از رسیدگی در پایگاه ۱۳ پلیس 
گاهی تهران بزرگ به دادسرای فرهنگ و رسانه ارسال شد. بر  آ
اساس شکایت علیرضا خانی در تاریخ نهم آذر ماه سال جاری 
علیه علی احمد خطیر و فرشید هاشم سمیعی، پرونده ای در 
دادسرای عمومی و انقلاب ناحیه یک تهران تشکیل و برای بررسی 
گاهی تهران بزرگ  ادعاهای مطرح شده، این پرونده به پلیس آ
گاهی بررسی های لازم را در این زمینه  ارجاع داده شد. پلیس آ
انجام داده و نتیجه نهایی را به مقامات قضائی اعلام کرده است 
همچنین بر اساس کسب اطلاع خبرنگار اجتماعی تسنیم، این 
پرونده به دادسرای فرهنگ و رسانه ارسال شده است. چندی 
پیش هدایت ممبینی دبیرکل فدراسیون فوتبال ادعایی مبنی 
بر جعل امضایش از سوی مسئولان استقلال، مطرح کرد که در 
ادامه نیز علیرضا خانی عضو هیات مدیره استقلال با این ادعا 
که اثر انگشت و امضایش از سوی »فرشید سمیعی« دیگر عضو 
هیات مدیره جعل شده، از او و علی خطیر مدیرعامل باشگاه 
شکایت کرده است؛ این ماجرا مربوط به قرارداد منزل گوستاوو 
ح چنین  بلانکو مهاجم آرژانتینی استقلال است. پس از طر
ادعاهایی وزارت ورزش به این موضوع ورود کرد و وزیر ورزش 
و جوانان، حراست این وزارتخانه را مأمور پیگیری جدی این 
کی  موضوع کرده است و برخی از افرادی که در این پرونده شا
گاهی به این پرونده باز شده  هستند ادعا می کنند پای پلیس آ

و شکایت کرده اند. 

بیــنالمــلل
  نشریه فرانسوی پیش بینی کرده که آخرین تلاش رئال 
مادرید برای جذب ستاره فرانسوی تیم پاری سن ژرمن هم 
، یکی از مهم ترین  نافرجام خواهد ماند. در چند سال اخیر
شایعات و گمانه زنی هایی که در آستانه شروع بازار نقل و انتقالات 
فضای مجازی را پر کرده، انتقال کیلیان امباپه به رئال مادرید 
بوده است. فلورنتینو پرس رئیس باشگاه اسپانیایی از طرفداران 
پروپاقرص مهاجم ۲5 ساله پاری سن ژرمن است و با وجود دریافت 
پاسخ منفی از این بازیکن در آخرین تلاشش برای جذب او در 
تابستان سال ۲۰۲۲، یک بار دیگر قصد دارد شانس خود را امتحان 
کند. امباپه با توجه به پایان قراردادش با PSG در پایان فصل، از 
کره شود و  دو روز دیگر می تواند با هر تیمی که بخواهد وارد مذا
مقدمات پیوستن  اش به آن در پنجره تابستانی را فراهم کند. رئال 
مادرید هم از همین فرصت قصد دارد استفاده کند و برای آخرین 
بار پیشنهادش را به بازیکن تیم ملی فرانسه ارائه دهد. این خبر 
روز جمعه منتشر شد و برخلاف سال  های قبل که خبرهای مشابه 
کنش تند مسئولان پاری سن ژرمن را در پی داشت، امسال ناصر  وا

کرده و الخلیفی رئیس تیم پایتخت فرانسه  سکوت اختیار 
آرامشش هم بی دلیل  گویا 

نیست. طبق گزارش نشریه 
کیپ فرانسه، پاریسی ها از  ا
تمدید قرارداد با امباپه در 

هفته های آتی اطمینان 
دارند. برخی منابع دیگر 

حتی مدعی شده اند 
نهایی  توافق  که 
امباپه با PSG  بسیار 
زودتر از توافق قبلی 
آنها در تابستان سال 
۲۰۲۲ صورت خواهد 

گرفت و این یعنی که 
تمدید قرارداد بازیکن تا 

پیش از ماه می انجام شده خواهد بود. 

حفظ جایگاه برای ملوان مهم است 

مدیریت باشگاه و کادرفنی ملوان خیلی هماهنگ و نزدیک به 
هم هستند و در کنار هم یک کار بزرگ را انجام می دهند. از نظر 
مالی هم آرش فهمیده، مدیرعامل باشگاه به تنهایی تیم را مورد 
حمایت قرار داده و مشکل مالی در تیم وجود ندارد. فهمیده 
یک انزلی چی اصیل و دلسوز است که خیلی عاشق این تیم 
است. ضمن اینکه هواداران را نیز نباید نادیده بگیریم، طرفداران 
انزلی چی همیشه تأثیرات خودشان را روی ملوان گذاشته اند و 
برای موفقیت تیم تلاش می کنند. خوشبختانه اوضاع و احوال 
تیم ملوان بندرانزلی نسبت به سال های گذشته تغییرات خوبی 
ع و پژمان  داشته است. البته باید از اشکان پورشید، مازیار زار
نوری هم نام برده شود و نباید این افراد را فراموش کرد که زحمت 
کشیدند تا تیم ملوان مجدداً به لیگ برتر بازگردد. مهدی تارتار 
کتیکی خودش نسبت به سال های قبل تغییراتی را  در تفکرات تا
اعمال کرده است. تارتار قبل از حضور در ملوان، سرمربی تیمی 
پرتماشاچی نبوده و سرمربیگری در ملوان تجربه جدیدی برای 
او بود و تا الان هم موفق نشان داده است. او ارتباط مناسب و 
خوبی با بازیکنان، پیشکسوتان و هواداران دارد. به نظرم این 
موارد عواملی بوده که تیمش از لحاظ کیفی و نتیجه گیری شرایط 
را بسیار عالی پیش برده است که رضایت عمومی را به وجود آورده 
است. چندین بار در جام حذفی قهرمان شده ایم، اما در لیگ 
برتر نسبت به بودجه ای که داریم تا الان قهرمان نشدیم. سال 
۱۳۸۶ تا رده دوم جدول لیگ برتر پیش رفتیم و در سال ۱۳۹۱ 
نیم فصل اول رده سومی را به دست آوردیم. اما بهترین رتبه ای 
که ملوان انتهای فصل به دست آورد سال ۱۳۹۳ با اسکوچیچ 
کنون ملوان در جایگاه ششم جدول  بود که هفتم شد. هم ا
است و حفظ این جایگاه تا پایان فصل خیلی سخت است. 
گر مشکل مالی  پول برای ادامه راه خیلی مهم و اصل است و ا
نباشد، می توان امیدوار بود که رتبه بهتری نسبت به سال های 
قبل به دست بیاوریم. من خیلی به مدیریت باشگاه خوش بین 
هستم که فهمیده مدیرعامل باشگاه ملوان بندرانزلی تمام 
تلاش خودش را انجام خواهد داد تا تیم مشکل مالی نداشته 
باشد. به غیر از ملوان تیم دیگری در فوتبال برای ما مهم نیست. 
تیم های استقلال و پرسپولیس در تمام دوران آنقدر در حق 
ملوان اجحاف کردند که ما هیچ نگاه مثبتی به این دو تیم نداریم. 

محمداحمدزاده
کارشناسفوتبال

پورموسوی: برخی ها باعث شدند فوتبال خوزستان رو به نابودی برود 

فریبا: سطح توقع از تیم ملی در جام ملت ها باید اندازه امکانات مان باشد 

سرمربی تیم فوتبال استقلال خوزستان 
کید کرد، برخی مسئولان به مسئولیت های  تأ
و همین  اجتماعی شان بی توجه هستند 
مسأله باعث است شده فوتبال خوزستان 
نابودی برود. سیروس پورموسوی  رو به 
از دیدار تیمش  در نشست خبری پیش 
مقابل هوادار اظهار داشت: ابتدا اجازه دهید 
ح کنم.  گلایه هایم را از مسئولان شهرم مطر
ما در جایی هستیم که  روی طلا خوابیده 
و شرکت های صنعتی زیادی داریم، اما به 
مسئولیت های اجتماعی شان بی توجهی 
و  بی توجهی ها  همین  دلیل  به  می کنند. 
رفتارهای مسئولان سه تیم خوزستان در 
پایین جدول هستند و فوتبال خوزستان رو 

به نابودی است. به شجاعی که جزو افتخارات 
فوتبال خوزستان است، بابت سرمربیگری 
هوادار تبریک می گویم و امیدوارم در مربیگری 
هم مانند بازی، خوب بدرخشد. ما فردا یک 
بازی شش امتیازی داریم و امتیاز این دیدار 
برای هر دو تیم می تواند تأثیرگذار باشد. ما به 
سه امتیاز این دیدار خیلی امیدوار هستیم 
تا با تقویت در نیم فصل بتوانیم شرایط مان 
کنش  را در جدول بهبود ببخشیم. وی در وا
ح این موضوع که »در گذشته گفته  به طر
بودید یکسری از افراد نمی خواهند استقلال 
کرد:  عنوان  بگیرد.«  نتیجه  خوزستان 
متأسفانه بعد از اینکه به لیگ برتر صعود 
کردیم، دچار مشکلات شدیدی در زمینه 

بودجه شدیم. اختلافی هم که من با مدیریت 
قبلی باشگاه داشتم باعث شد که ۲۰، ۳۰ روز 
طلایی را از دست بدهیم. ابتدای فصل به 
راحتی امتیاز از دست دادیم و نتوانستیم 
بازیکنانی را که مدنظر داریم، جذب کنیم. 
پس از آنهم با مشکلات زیادی مواجه شدیم 
که مصدومیت ها یکی از آنها بود. بازیکن ما 
در هفته های سوم و پنجم مصدوم شده، 
اما هنوز به میدان بازنگشته است. تعطیلات 
لیگ هم هر چند ناخواسته بود، اما به تیم 
کم بضاعت ما آسیب زد. وی درباره عملکرد 
احتمالی تیم ملی در جام ملت های آسیا 
خاطر نشان کرد: من هم مثل هر ایرانی آرزو 
می کنم که تیم ملی در جام ملت ها قهرمان 

کنون شرایط فوتبال مان طوری  شود، اما ا
است که رفتن به جمع چهار تیم برتر آسیا 
آرزوی مان شده. ما هیچ چیز نکاشته ایم تا 
برداشت کنیم. من سال ۹7 و ۹۸ سرمربی 
تیم فوتبال جوانان بودم، اما چون شرایط و 
امکانات وجود نداشت و بی توجهی دیدم، 
از تیم جدا شدم. همین تیم ارمنستان سه 
سال آینده، بردنش آرزوی مان می شود چون 
کشورهای دیگر خوب می کارند، اما ما هیچ 
کاشته ای نداریم. ما بازیکنان خوبی داریم، اما 
به نظر من در تیم ملی هم باید پوست اندازی 
. من  شود و فضا برای جوانان در این تیم باز
امیدوارم که هستم نتیجه آن قهرمانی تیم  

ملی باشد. 

 بهتاش فریبا کارشناس فوتبال کشور گفت: 
شرایط تیم ملی از لحاظ بازیکن مناسب است 
اما برای قهرمانی جام ملت ها باید امکانات را 

هم ببینیم.
  وضعیت تیم ملی 

بهتاش فریبا در گفت و گو با فارس، درمورد 
وضعیت تیم ملی فوتبال کشورمان در آستانه 
جام ملت های ۲۰۲۳، اظهار داشت: این تیم در 
حال حاضر فقط نیاز به حمایت دارد . همیشه 
گر فوتبال مملکت قرار  خودم دوست داشتم ا
است افتخاری به دست بیاورد با سرمربی ایرانی 
باشد . سه باری هم که قهرمان جام ملت ها 
شدیم با مربی داخلی بود  . الان هم باید کل 
کشور دست به دست هم داده و یار دوازدهم  
امیر قلعه نویی و تیمش باشند. همه باید کمک 
کنیم و انرژی مثبت بدهیم تا موفقیت حاصل 
شود. وی افزود: البته کار بسیار سخت است 
زیرا ژاپن، کره جنوبی، استرالیا و عربستان در آن 
تورنمنت حضور دارند. هرچند از مرحله گروهی 
به راحتی صعود می کنیم، اما امیدوارم در مرحله 

گر تیم  حذفی با قرعه مناسبی رو به رو شویم. ا
ملی به نیمه نهایی برسد، کار بزرگی کرده و در 

آن حالت قطعا فینالیست می شود.
  توقع اهالی فوتبال 

بازیکن اسبق تیم ملی درمورد اینکه آیا توقع 
برخی اهالی فوتبال و هواداران برای قهرمانی، 
فشار را روی ملی پوشان افزایش نمی دهد، 
گفت: توقع مردم به دلیل داشتن لژیونرها زیاد 
است. وقتی نفراتی مثل مهدی طارمی، سردار 
آزمون، علیرضا جهانبخش، سعید عزت اللهی، 
سامان قدوس، احسان حاج صفی و  .... در 
ترکیب ایران حضور دارند فکر می  کنیم قطعا 
باید قهرمان شویم، اما باید مقداری منطق 
را هم در نظر بگیریم.  فریبا افزود: ابتدا باید 
نمایش ژاپن، کره جنوبی و استرالیا در همین 
جام جهانی اخیر را ببینیم. باید عربستان 
را دید که با هزینه های سرسام آور این همه 
بازیکن بزرگ دنیا را به لیگ خود آورده است. 
هرچند این نفرات برای تیم ملی عربستان 
بازی نمی کنند اما انگیزه زیادی برای بازیکنان 

خودشان ایجاد کرده اند. نمونه این موضوع را 
در نمایش سعودی ها مقابل پرسپولیس دیدید 
که چه قدر بازیکنا نشان در کنار رونالدو انگیزه 
گر کسی دنبال قهرمانی است، باید  داشتند. ا
بداند فوتبال ما هیچ زیرساختی ندارد. هنوز 
 VAR نتوانسته ایم به جز بازی دربی سیستم
را وارد کشور کنیم. در شرایطی که کشوری مثل 

کستان این سیستم را در اختیار دارد. پا
  واقعیت ها 

وی ادامه داد: شرایط زمین های تمرین 
و ورزشگاه های ما را هم می بینید. پس از 5۰ 
سال می خواهیم یک استادیوم بسازیم که 
آن هم زمان ساختش مشخص نیست. باید 
سطح توقع مطابق امکانات مان باشد. فقط 
یک زمین تمرین برای تیم ملی داریم که آن 
هم شاید 7۰ درصد زمین های خوب جهان 
باشد . در پایتخت کشور یک استادیوم داریم 
که شرایطش مشخص است. هرچند در برخی 
سطح  در  مناسبی  ورزشگاه  شهرستان ها 
کشور خودمان ساخته شده، اما تیم ملی که 

نمی تواند آنجا تمرین کند. همه این موارد را 
کنار هم بگذاریم، متوجه می شویم کار بسیار 
گر جزء ۴ تیم برتر  سخت است. به همین دلیل ا
باشیم، از لحاظ فوتبالی برای ما خوب است. 
گر این اتفاق بیفتد، قطعا با غیرت بچه ها به  ا

فینال می رسیم.
  دیدار تدارکاتی 

به  اشاره  با  کشورمان  فوتبال  کارشناس 
دیدارهای تدارکاتی تیم ملی، توضیح داد: 
چه  با  کره جنوبی  و  استرالیا  ژاپن،  ببینید 
چه  مصاف  به  ما  و  کردند  بازی  حریفانی 
تیم هایی رفتیم. یک بازی تدارکاتی هم که 
پیش از اعزام به قطر منتفی شده است . درست 
نیست غیرمنطقی حرف بزنیم. ایران به دلیل 
، توانایی بازی با یک  تحریم و وضعیت دلار
تیم درجه ۲ اروپایی را هم ندارد. اردوهای 
آماده سازی مناسبی هم نداشتیم. شاید بهتر 
بود مانند گذشته زودتر به قطر می رفتیم. با 
همه این مسائل باید دید با شروع جام ملت ها 

چه اتفاقی رخ می دهد.

 آرمان ملی: باشگاه های فوتبال ایران در سال های 
گذشته برای کسب مجوز حرفه ای اقدام به سندسازی 
مالی  جوانمردانه  بازی  قانون  با  حالا  می کردند 
کنفدراسیون فوتبال آسیا کار سختی برای حضور در 

رقابت های قاره کهن دارند. 
  اروپا 

 )FFP(پس از بررسی اجرای قوانین فیرپلی مالی
در فصل ۲۰۲۲- ۲۰۲۱، مشخص شد که هشت باشگاه 
این قوانین را نقض کرده اند و بر این اساس اتحادیه 
فوتبال اروپا، جرایمی را برای این باشگاه ها در نظر 
گرفت و ۱۹ باشگاه هم تحت نظارت قرار گرفتند. قوانین 
فیرپلی مالی اروپا به چیزی اشاره دارد؟ قوانین فیرپلی 
مالی به اختصار )FFP( در یوفا به ارتقای سلامت 
می شود.  مربوط  اروپایی  باشگاه های  در  فوتبال 
۲۰۱۰ برای اینکه اجازه ندهد،  این قانون در سال 
باشگاه ها بیشتر از درآمدشان هزینه کنند، وضع شد 
و از سال ۲۰۱۱ آغاز به کار کرد. طبق آنچه مقامات یوفا 
گفته اند این قانون اجازه نمی دهد که باشگاه ها در 
مشکلات مالی طویل المدت به خاطر موفقیت های 
کوتاه مدت گرفتار شوند. ایرنا شهریور ماه سال گذشته 
در ادامه این مطلب نوشت: بر طبق توضیحات یوفا، 
باشگاه ها مجازند تنها 5 میلیون یورو بیش تر از آنچه 
درآمدشان بوده، هزینه کنند. این درآمد و هزینه بر 
اساس دوره های سه ساله بررسی خواهد شد. البته 
باشگاه ها مجازند تا سقف ۳۰ میلیون یورو که البته 
قبل از این ۴5 میلیون یورو بود، برای ارتقای کیفیت 
استادیوم، لوازم تمرینی، تیم های پایه و تیم فوتبال 
زنان هزینه کنند و این مبلغ در حسابرسی مالی آنها 
منظور نخواهد شد؛ البته یوفا در نظر دارد این مبلغ را 
در آینده نیز کاهش دهد. حالا با توجه به بررسی این 
قوانین در فصل گذشته فوتبال اروپا، مشخص شده 
است که ۸ باشگاه، آن را نقض کرده و با جریمه یوفا 
روبه رو شده اند. در بررسی نقض FFP مشخص شد 
که PSG بزرگ ترین متخلف است و آنها باید جریمه ای 
۶5 میلیون یورویی که نزدیک به دو برابر دومین تیم 
جریمه شده است را پرداخت کنند. موفقیت رم در 
اولین دوره لیگ کنفرانس اروپا هزینه داشت و این 
تیم ایتالیایی با جریمه ۳5 میلیون یورویی مواجه 
شده است. البته این جریمه در ابتدا به صورت کامل 
پرداخت نمی  شود و رمی ها هم مانند پی اس جی 
باید در ابتدا 5 میلیون یورو از مبلغ جریمه را پرداخت 

کنند تا یوفا قضاوت کند که آیا آنها باید 
مابقی جریمه را بسته به رعایت فیرپلی 
. اینتر به عنوان  مالی بپردازند یا خیر

دومین تیم از چهار باشگاه سری آ در 
این لیست، به دلیل زیرپا گذاشتن مقررات 

محدودیت های مالی یوفا در FFP با جریمه روبه رو 
شده است. آنها ۲۶ میلیون یورو جریمه شده اند که 
ابتدا باید ۴ میلیون یورو را پرداخت کنند. یوونتوس 
دیگر تیم ایتالیایی است که نامش در بین تیم هایی 
اشت که قوانین فیرپلی مالی فیفا را نقض کرده اند. 
تورینی ها با جریمه ۲۳ میلیون یورویی روبه رو هستند 
که باید ۳ و نیم میلیون یورو آن را در ابتدا بدون 
قید و شرط پرداخت کنند. چهارمین و آخرین تیم 
که توسط یوفا مجازات می شود، میلان  ایتالیایی 
است؛ تیمی که فصل گذشته توانست اسکودتو را به 
ج از لیگ های  دست بیاورد. بشیکتاش تنها تیم خار
بزرگ اروپا است که در این لیست قرار دارد. موضوعی 
گرفتن شان را در این لیست شگفت انگیزتر  که قرار 
می کند این واقعیت است که آنها فصل گذشته در 
سوپر لیگ ترکیه در رده ششم قرار گرفتند. تلاش برای 
رسیدن به پاری سن ژرمن برای بقیه تیم های حاضر 
کو،  در لوشامپیونه کار بسیار سختی است. برای مونا
این رقابت هزینه داشت زیرا آنها نیز مقررات FFP را 
کو دارد  نقض کردند. مارسی نیز شرایطی مشابه مونا
و آنها نیز تمام تلاش خود را برای رقابت با PSG انجام 
کو عمل کردند و در  دادند. آنها البته کمی بهتر از مونا
جایگاه دوم قرار گرفتند، اما با یک جریمه ۲ میلیون 
یورویی از سوی یوفا روبه رو هستند که ۳۰۰ هزار یوروی 
آن باید در ابتدا و بدون قید و شرط پرداخت شود. 
علاوه بر این ۸ باشگاه بسیاری از باشگاه ها در آستانه 
نقض قوانین بودند اما در نهایت با اقدامات اضطراری 
کووید- ۱۹ یا به دلیل اینکه نه سود داشتند و نه زیان، 
از سوی یوفا جریمه نشده اند. یوفا متعاقبا تأیید کرد 
که اقدامات Covid- ۱۹ دیگر از سال مالی ۲۰۲۳ به بعد 

در نظر گرفته نخواهد شد. 
  مورد اخیر 

کمتر از دو ماه قبل باشگاه اورتون به کسر ۱۰ امتیاز 
در لیگ برتر انگلیس به دلیل رعایت نکردن بازی 
جوانمردانه مالی محکوم شد. فارس اواخر آبان ماه 
از مجرم  اورتون پس  سال جاری نوشت: باشگاه 
شناخته شدن به دلیل نقض قوانین بازی جوانمردانه 

مالی لیگ برتر انگلیس، به کسر ۱۰ امتیاز 
محکوم شد که بزرگ ترین کسر امتیاز در 
تاریخ این رقابت ها است. این تیم با این 

کرد.  کسر امتیاز به رده دوم سقوط خواهد 
مسئولان اورتون تخلفات خود را رد کرده و معتقدند 
این اتفاق به خاطر حسابداری نامناسب بوده و به لیگ 
که قصد تجدیدنظرخواهی دارد.  کرده اند  برتر اعلام 
کننده و ناامید  آنها در بیانیه ای این حکم را شوکه 
کننده دانسته اند. اورتون که پیش از با ۱۴ امتیاز در رده 
چهاردهم قرار داشت، با کسر ۱۰ امتیاز به قعر جدول ۲۰ 

تیمی لیگ برتر انگلیس سقوط کرد. 
  آسیا 

بازی  قانون  دارد  بنا  آسیا  فوتبال  کنفدراسیون 
جوانمردانه مالی را از فصل آینده مسابقات فوتبال 
»الریاضیه«  نشریه  درآورد.  اجرا  به  آسیا  باشگاهی 
شد  مدعی  خود  خبری  منابع  از  نقل  به  عربستان 
کنفدراسیون فوتبال آسیا )AFC( در نظر دارد قانون 
مسابقات  آینده  دوره  در  را  مالی  جوانمردانه  بازی 
باشگاهی قاره کهن اجرا کند. به این ترتیب باشگاه هایی 
ج بیشتری نسبت به درآمدهای خود داشته  که مخار
باشند، با تنبیهاتی چون محرومیت از شرکت در رقابت ها 
مواجه خواهند شد. قانون بازی جوانمردانه مالی برای 
اولین بار در فوتبال اروپا اجرا شد و درآمد باشگاه هایی که 
در مسابقات زیر نظر اتحادیه فوتبال اروپا )یوفا( شرکت 
ج آنها باشد. قانون فوق در  می کنند، باید به اندازه مخار
سال ۲۰۰۹ به تصویب رسید و از ابتدای فصل ۱۲- ۲۰۱۱ 
اجرا شد. رقابت های فوتبال باشگاهی آسیا از فصل ۲5- 
۲۰۲۴ قرار است در سه سطح به نام های لیگ قهرمانان 
نخبگان آسیا )AFC Champions League Elite(، لیگ 
قهرمانان آسیای دو )AFC Champions League ۲( و 
چلنج لیگ آسیا )AFC Challenge League( برگزار شود. 
باشگاه های فوتبال ایران در سال های گذشته برای 
کسب مجوز حرفه ای اقدام به سندسازی می کردند که 
به نظر می رسد دست آنها برای کنفدراسیون فوتبال 
آسیا »رو« شده است، اخیراً رئیس فدراسیون فوتبال 
هم گفته بود در صورتی که کمیته صدور مجوز حرفه ای 
از تخلفات باشگاه ها گذشت کند و مجوز آنها را بدون 
توجه به آیین نامه AFC صادر کند، فوتبال ایران سه 
سال تعلیق خواهد شد. با این تفاسیر می توان گفت کار 
باشگاه های ایرانی برای شرکت در مسابقات باشگاهی 

قاره آسیا، دشوارتر از گذشته خواهد شد. 

با اجرای قانون بازی جوانمردانه مالی در آسیا اتفاق می افتد: 

 سنگ بزرگ  سنگ بزرگ 
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